

昭和60年(1985年)

# 体外受精を成功させる ～北陸の産婦人科学会をリード～

The collage includes several newspaper snippets from the Fukui Red Cross Hospital's 100th anniversary website:

- Top right:** "福井赤十字で体外受精" (IVF at Fukui Red Cross Hospital) - A black and white photo shows a medical procedure in an operating room.
- Middle right:** "着床15例目に成功 市民病院では全国初" (Successful implantation in the 15th case, first in a municipal hospital nationwide). Includes a photo of a medical team.
- Bottom right:** "外相訪日の意思 表明" (Minister of Foreign Affairs' visit to Japan's intent expressed) - A large headline with a photo of a man in a suit.
- Bottom center:** "福井赤十字病院 世界でも高水準" (Fukui Red Cross Hospital has high standards worldwide) - Includes a photo of a group of people.
- Left side:** "30歳代主婦が出産" (A 30-year-old woman gives birth) - Features a photo of a newborn baby and its parents.
- Bottom left:** "特別祝しない環境大切" (Special environment must be maintained) - A small article with a photo of a person in a lab coat.

昭和60年(1985)、福井赤十字病院は初めて体外受精に成功しました。体外受精は、昭和53年(1978)に世界で初めてイギリスで成功。日本での成功は5施設目で、民間病院としては初となる快挙でした。当時、体外受精を中心的に手がけていたのは産婦人科部長の西修先生で、当時の産婦人科代表部長の山田良先生とともに、福井赤十字病院産婦人科は福井のみならず北陸の産婦人科学会をリード。今も、長い歴史を受け継ぎながら、最先端の医療に取り組み続けています。

昭和60年の出来事

- ・男女雇用機会均等法が制定
- ・ファミコン用ソフト『スーパーマリオブラザーズ』が発売
- ・科学万博「つくば'85」が開催された
- ・電電公社が民営化された



福井赤十字病院